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V sídle kraje dnes jednala Komise Rady Asociace krajů ČR pro dopravu, jejímž předsedou je
hejtman Libereckého kraje Martin Půta. Mluvilo se především o celorepublikové stávce
v autobusové dopravě, ke které na 6. dubna řidiče vyzval Odborový svaz dopravy. Jeho
předseda Luboš Pomajbík byl proto hostem dnešního jednání. Hejtman Martin Půta se
obává, že 6. dubna místo celorepublikové stávky nastane především chaotická situace.

„Právo na stávku je dáno ústavou. Pro stávku řidičů ve většině krajů chybí faktický důvod. Kraje
respektují nařízení vlády, v letošním roce pro ně zvýšené mzdy řidičů znamenají 870 mil. Kč navíc.
Vláda tyto náklady nijak nekompenzuje a celé nařízení finančně přesunula na krajské rozpočty,“ říká
hejtman Martin Půta. „Rozhodně nikdo nepodceňuje práci řidičů, ale vůči krajům je jednání
odborářů nefér. Kraje udělaly vše, co mohly a je potřeba si uvědomit, že musí postupovat podle
zákona. Stávka ničemu nepomůže, jen poškodí cestující,“ zdůrazňuje hejtman.

„Jak s dopravci, tak odboráři komunikujeme od loňského podzimu. Měli jsme s nimi řadu jednání, na
mzdy pro řidiče jsme z rozpočtu Libereckého kraje vyčlenili 60 mil. Kč, následně uzavřeli dodatky
k platným smlouvám. Tyto peníze teď chybí jinde, mohly být směřovány na opravy škol, domovů
důchodců, silnic,“ dodává Marek Pieter, náměstek hejtmana pro resort dopravy, investic a
veřejných zakázek.

Kraje do současné doby nemají informace o rozsahu plánované stávky a podle jejich informací
se v mnoha částech republiky odbory ani nepřipojí. Liberecký kraj proto na úterý 4. dubna
chystá jednání s dopravními firmami a odboráři. „Chceme vědět, co nás ve čtvrtek 6. dubna čeká. I
přesto, že nemáme žádné oficiální sdělení o tom, že by se řidiči do stávky v Libereckém kraji zapojili,
budeme s nimi znovu jednat,“ uzavírá hejtman Půta.

Členové komise také na svém letošním druhém jednání hovořili o financování nových vlaků pro
regionální železniční dopravu i rekonstrukci a rozšíření silniční sítě mezi kraji. Místopředseda
představenstva Českých drah Ludvík Urban představil aktuální koncepci společnosti v



návaznosti na dlouhodobou strategii transformace železniční dopravy.


